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……………………………………… 
       RG 0052/ XXIX / 2009 

 
P R O T O K Ó Ł   NR   XXIX/ 2009 

 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wart� w dniu 09 lipca 2009 r. 

 
Punkt 1.Otwarcie Sesji. 
Otwarcia Sesji o godzinie 16:00 w Gminnym O�rodku Kultury w Nowym Mie�cie nad Wart� 
dokonał Janusz Janicki- Przewodnicz�cy Rady Gminy powitał zebranych Radnych, Sołtysów 
oraz zaproszonych go�ci. 
Punkt 2. Stwierdzenie quorum. 
W punkcie tym Przewodnicz�cy poinformował, �e obecnych jest 15 Radnych.                           
Co stanowi niezb�dne quorum do podj�cia uchwał. 
Punkt 3.  
Przyj�cie protokółu z poprzedniej sesji. 
Punkt 4.  
Informacja Przewodnicz�cego o pracy w okresie mi�dzy sesjami.  
Punkt 5.  
Informacja Wójta o pracy w okresie mi�dzy sesjami. 
Punkt 6. Przyj�cie porz�dku obrad.  
W punkcie tym pan Przewodnicz�cy Rady Gminy odczytał nast�puj�cy porz�dek obrad: 
Punkt 7. 
Przyj�cie uchwały w sprawie nadania imienia Zasadniczej Szkole Zawodowej w Zespole 
Szkół w Nowym Mie�cie nad Wart�. 
Punkt 8. 
Przyj�cie uchwały w sprawie nadania imienia Technikum w Zespole Szkół w Nowym 
Mie�cie nad Wart�. 
Punkt 9.  
Podj�cie uchwały w sprawie zmian w bud�ecie Gminy na 2009 rok. 
Punkt 10. 
Przyj�cie uchwały w sprawie wyra�enia zgody na sprzeda� nieruchomo�ci mienia 
komunalnego– działka nr 118/1 obr�b Boguszynek. 
Punkt 11. 
Przyj�cie uchwały w sprawie wyra�enia zgody na sprzeda� nieruchomo�ci mienia 
komunalnego– działka nr 80/5 obr�b Boguszynek. 
Punkt 12. 
Przyj�cie uchwały w sprawie wyra�enia zgody na sprzeda� nieruchomo�ci mienia 
komunalnego– działka nr 115/4 obr�b Chocicza. 
Punkt 13. 
Przyj�cie uchwały w sprawie wyra�enia zgody na sprzeda� nieruchomo�ci mienia 
komunalnego– działka nr 155 obr�b Boguszyn. 
Punkt 14. 
Przyj�cie uchwały w sprawie wyra�enia zgody na sprzeda� nieruchomo�ci mienia 
komunalnego– działka nr 205 obr�b Szypłów. 
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Punkt 15. 
Przyj�cie uchwały w sprawie wyra�enia zgody na sprzeda� nieruchomo�ci mienia 
komunalnego– działka nr 41 i 270 obr�b Kolniczki. 
Punkt 16. 
Przyj�cie uchwały w sprawie wyra�enia zgody na sprzeda� nieruchomo�ci mienia 
komunalnego– działka nr 52 i 49/6 obr�b Kl�ka. 
Punkt 17. 
Interpelacje radnych. 
Punkt 18. 
Sprawy bie��ce 
Punkt 19.  
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 20. 
Zamkni�cie sesji. 
Ad 3) Przyj�cie protokołu z poprzedniej sesji. 

Protokół z XXVIII Sesji odczytał Przewodnicz�cy Rady, po czym radny Mirosław 
J�drzak poprosił o zmian� zdanie w punkcie wolne głosy i wnioski- gdzie radny zabrał głos i 
poprosił o �ci�cie poboczy lub wykonanie „przecinków” umo�liwiaj�cych odpływ wody z 
poboczy �cie�ek rowerowych. Ponadto do protokołu nie wniesiono �adnych poprawek, 
protokół został przyj�ty jednogło�nie.  
Ad 4) Informacja Przewodnicz�cego o pracy w okresie mi�dzy sesjami.  
 W punkcie tym głos zabrał pan Janusz Janicki- Przewodnicz�cy Rady Gminy, który 
informował i� poniedziałkowe dy�ury nadal ciesz� si� zainteresowaniem. Mieszka�cy nadal 
przychodz� i informuj� o problemach jakie pojawiaj� si� na terenie Gminy, Przewodnicz�cy 
dodał te� i� s� to sprawy o których zarówno pan Przewodnicz�cy jak i pan Wójt jest 
informowany, przy czym Przewodnicz�cy zaznaczył, �e w miar� mo�liwo�ci pan Wójt stara 
si� te problemy załatwi� i rozwi�zywa�. Pan Janusz Janicki stwierdził, �e problemy głównie 
dotycz� sprawy dróg, dodał te� i� miał przyjemno�� spotka� si� z grup� młodych 
mieszka�ców Nowego Miasta, b�d�cych inicjatorami zorganizowania „Dni Ziemi 
Nowomiejskiej”, co zdaniem Przewodnicz�cego zasługuje na uwag� i poparcie ze strony 
Rady Gminy. Na zako�czenie Przewodnicz�cy wspomniał te� o uczestnictwie w imprezach 
m.in. w Zaniemy�lu gdzie spotkali si� działacze kultury, oraz w Chwal�cinie na festynie 
rodzinnym.  
Ad 5) Informacja Wójta o pracy w okresie mi�dzy sesjami. 
 Pan Wójt informował, �e w �lad za wnioskami jakie padły na ostatniej sesji odno�nie 
modernizacji dróg w okresie mi�dzy sesjami zostały modernizowane w miar� mo�liwo�ci 
drogi na terenie Gminy. Kolejno pan Wójt informował, �e XXIX sesja zwi�zana jest ze 
zmianami w bud�ecie, poniewa� została rozdysponowana w cz��ci nadwy�ka bud�etowa. Pan 
Wójt informował m.in. o takich inwestycjach jak: zakup radiowozu dla rewiru dzielnicowych 
w Nowym Mie�cie, zakup mebli oraz remont w Urz�dzie Gminy w sekretariacie, 
dofinansowanie do wyposa�enia stołówki oraz zakup w�gla w Szkole w Kolniczkach, remont 
3 izb lekcyjnych w Zespole Szkół w Chociczy, wymiana okien w sali komputerowej w szkole 
w Boguszynie, wyposa�enie klasy „0” w Chociczy, oraz remont podłogi w sali w Chromu. 
Nast�pnie pan Wójt informował, i� do porz�dku posiedzenia zostały wprowadzone uchwały 
dotycz�ce sprzeda�y mienia komunalnego, pan Wójt deklarował, �e ka�d� uchwał� kolejno 
omówi i przedstawi zasadno�� jej podj�cia. Pan Wójt wspomniał te�, o inwestycjach które 
obecnie s� prowadzone, m.in. trwa ko�cowy etap wyko�czenia hali sportowej przy Zespole 
Szkół w Nowym Mie�cie n. Wart�, przy czym pan Wójt dodał, �e w ostatnich dniach padła 
decyzja, �e b�dzie remontowany te� chodnik przed hal�, poniewa� w chwili obecnej jest w 
bardzo złym stanie, pan Wójt mówił te� i� ruszyła budowa boiska Orlik w Chociczy, została 
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te� podpisana umowa na remont dwóch ulic w Nowym Mie�cie tj. ulicy Krótkiej i Polnej, 
zostały te� skompletowane dokumenty na remont gminnego O�rodka Kultury, trwaj� roboty 
na sali wiejskiej w Kruczynie oraz roboty zwi�zane z wymian� dachów na budynkach 
komunalnych w Kl�ce.  
Ad 7) Przyj�cie uchwały w sprawie nadania imienia Zasadniczej Szkole Zawodowej w 
Zespole Szkół w Nowym Mie�cie nad Wart�. 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytał Przewodnicz�cy rady pan Janusz 
Janicki, po czym oddał głos panu Piotrowi Nowakowskiemu- Zast�pcy Dyrektora Zespołu 
Szkół w Nowym Mie�cie n. Wart�. Pan dyrektor mówił, �e imi� które ma by� nadane i szkole 
Zawodowej i Technikum nosi od 2002 roku  Gimnazjum w Zespole Szkół. Dyrektor Szkoły, 
Rada Pedagogiczna oraz Rada Rodziców  wnioskuj� o nadanie tym placówkom takiego 
samego imienia jakie nosi Gimnazjum w Zespole Szkół.  Pan Nowakowski wyja�niał te� i� 
nadanie imienia Technikum i Szkole Zawodowej musi si� odby� na mocy dwóch odr�bnych 
uchwał co zgodne jest ze stanem prawnym jaki obowi�zuje, dyrektor wyja�niał i� ka�da 
placówka musi posiada� tak� sam� nazw� ale na odr�bnych uchwałach, poniewa� sam 
„Zespół Szkół” jest tylko placówk�, która skupia kilka odr�bnych szkół.  
Na tym pan Piotr Nowakowski wypowied� zako�czył, a nast�pnie pan Przewodnicz�cy rady 
zaproponował głosowanie za podj�ciem uchwały. „Za” przyj�ciem uchwały opowiedziało si� 
15 radnych. 
Uchwała nr XXIX/ 184 / 2009 wraz z uzasadnieniem stanowi zał�cznik do niniejszego 
protokołu. 
Ad 8) Przyj�cie uchwały w sprawie nadania imienia Technikum w Zespole Szkół                      
w Nowym Mie�cie nad Wart�. 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytał Przewodnicz�cy rady pan Janusz 
Janicki, po czym zaproponował głosowanie za przyj�ciem uchwały. „Za” przyj�ciem uchwały 
opowiedziało si� 15 radnych. 

Uchwała nr XXIX/ 185 / 2009 wraz z uzasadnieniem stanowi zał�cznik do niniejszego 
protokołu. 
Ad 9) Podj�cie uchwały w sprawie zmian w bud�ecie Gminy na 2009 rok. 

Projekt uchwały omówiła pani Skarbnik Gminy pani El�bieta Mnich, po czym pan 
Przewodnicz�cy Rady zwrócił si� do radnych z pytaniem czy s� jakie� pytania wzgl�dem 
omówionej uchwały. Głos zabrał pan Marek Mrozi�ski, który zwrócił si� do Wójta Gminy z 
pytaniem czy zostały przeprowadzone jakiekolwiek rozmowy z Gmin� Krzykosy odno�nie 
dofinansowania do zakupu radiowozu celem pokrycia kosztów zakupu po połowie z gmin� 
Nowe Miasto.  
W odpowiedzi pan Wójt zawiadomił radnego, �e niestety bud�et Gminy Krzykosy jest tak 
okrojony, �e mało prawdopodobnym jest aby gmina Krzykosy była w stanie dofinansowa� 
zakup radiowozu. Jedyn� pomoc� na jak�  gmina Krzykosy b�dzie mogła si� zdecydow� jest 
prawdopodobnie dofinansowanie do zakupu benzyny. Nast�pnie po wypowiedzi pana Wójta 
Przewodnicz�cy zaproponował przyj�cie uchwały, „za” przyj�ciem uchwały opowiedziało si� 
15 radnych. 

Uchwała nr XXIX/ 186 / 2009, stanowi zał�cznik do niniejszego protokołu. 
Ad 10) Przyj�cie uchwały w sprawie wyra�enia zgody na sprzeda� nieruchomo�ci mienia 
komunalnego– działka nr 118/1 obr�b Boguszynek. 

Projekt uchwały omówił Wójt Gminy, pan Wójt informował rad� i� do tej pory 
działka była dzier�awiona przez nie�yj�cego ju� pana Wagnera. Pan Wójt informował, �e w 
chwili obecnej ziemia ta nie jest dzier�awiona ani uprawiana. W zwi�zku z brakiem pyta� 
Przewodnicz�cy zarz�dził głosowanie „za” przyj�ciem uchwały opowiedziało si� 14 radnych, 
0 głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymuj�cy. 

Uchwała nr XXIX/ 187 / 2009, stanowi zał�cznik do niniejszego protokołu. 
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Ad 11) Przyj�cie uchwały w wyra�enia sprawie zgody na sprzeda� nieruchomo�ci mienia 
komunalnego– działka nr 80/5 obr�b Boguszynek. 

Projekt uchwały omówił pan Wójt w zwi�zku z brakiem pyta� Przewodnicz�cy 
zaproponował głosowanie za przyj�ciem uchwały. „Za” przyj�ciem uchwały opowiedziało si�  
0 radnych, 10 głosów przeciwnych, 5 osób wstrzymało si� od głosu. 
W zwi�zku z powy�szym uchwała została odrzucona.  
Ad 12) Przyj�cie uchwały w sprawie wyra�enia zgody na sprzeda� nieruchomo�ci mienia 
komunalnego– działka nr 115/4 obr�b Chocicza. 

Uchwał� omówił pan Wójt, który zawiadomił, �e jest to mała działka, której kupnem 
jest ju� zainteresowany wła�ciciel sklepu „Chata Polska” w Chociczy, przy którym działka ta 
si� znajduje. Uchwała została przyj�ta jednogło�nie. 

Uchwała nr XXIX/ 188 / 2009, stanowi zał�cznik do niniejszego protokołu. 
Ad 13) Przyj�cie uchwały w sprawie wyra�enia zgody na sprzeda� nieruchomo�ci mienia 
komunalnego– działka nr 155 obr�b Boguszyn. 

Pan Wójt informował, i� jest to działka poło�ona pomi�dzy Boguszynem                              
i Boguszynkiem. Radny Ireneusz Janicki zwrócił si� z pytaniem do Wójta Gminy czy jest 
mo�liwym, aby działk�  t� przeznaczy� na budowlan�. 
W odpowiedzi pan Wójt zawiadomił, �e najprawdopodobniej jest taka mo�liwo��, tym 
bardziej, �e w s�siedztwie s� budynki do których mo�na nawi�za� media. „Za” przyj�ciem 
uchwały opowiedziało si� 13 radnych, 0 głosów przeciwnych, 2 głosy wstrzymuj�ce. 

Uchwała nr XXIX/ 189 / 2009, stanowi zał�cznik do niniejszego protokołu. 
Ad 14) Przyj�cie uchwały w sprawie wyra�enia zgody na sprzeda� nieruchomo�ci mienia 
komunalnego– działka nr 205 obr�b Szypłów. 

Głos zabrał pan Wójt który informował rad� i� jest to działka, która znajduje si� za 
boiskiem, działka ta jest o du�ej powierzchni, ale na  bardzo podmokłym terenie.  „Za” 
przyj�ciem uchwały opowiedziało si� 14 radnych, 0 głosów przeciwnych, 1 głos 
wstrzymuj�cy 

 Uchwała nr XXIX/ 190 / 2009 wraz z uzasadnieniem stanowi zał�cznik do 
niniejszego protokołu. 
Ad 15) Przyj�cie uchwały w sprawie wyra�enia zgody na sprzeda� nieruchomo�ci mienia 
komunalnego– działka nr 41 i 270 obr�b Kolniczki. 
 Pan Wójt informował i� jest to działka, która znajduje si� tu� za stawem w 
Kolniczkach, do tej pory była na t� działk� umowa dzier�awy, która w tym roku zako�czyła 
si�. „Za” przyj�ciem uchwały opowiedziało si� 11 radnych, 0 głosów przeciwnych, 4 głosy 
wstrzymuj�ce. 

Uchwała nr XXIX/ 191 / 2009 wraz z uzasadnieniem stanowi zał�cznik do niniejszego 
protokołu. 
Ad 16) Przyj�cie uchwały w sprawie wyra�enia zgody na sprzeda� nieruchomo�ci mienia 
komunalnego– działka nr 52 i 49/6 obr�b Kl�ka. 

Pan Aleksander Podemski- Wójt Gminy zawiadomił rad� i� działka znajduje si� przy 
drodze biegn�cej do wsi Aleksandrów, była dzier�awiona  z roku na rok.  

Głos zabrał radny Krzysztof Kujawa, który informował, i� z tego co si� orientuje to 
przy tej działce b�d� przez ni� sam� ma wkrótce by� budowana obwodnica, w zwi�zku z 
powy�szym radny proponował, aby wstrzyma� si� ze sprzeda�� ziemi, i poczeka� a� dojdzie 
do budowy obwodnicy i działka b�dzie by� mo�e i dro�sza. 

Głos zabrała Radna Zofia K�dziora, która wyraziła zdanie, �e w�tpliwym jest czy 
który� przedsi�biorca b�dzie w stanie wpłaci� tak wysokie wadium na zakup tak du�ego 
obszaru ziemi i czy b�dzie w stanie otrzyma� tak wysoki kredyt na kupno ziemi.  

Nast�pnie Pan Wójt  informował, �e na chwil� obecn� rozstrzyga si� sprawa 
obwodnicy Jaroci�skiej, gdzie w�tpliwym jest aby sprawa ta została w tym roku zamkni�ta, a 
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je�eli chodzi o odcinek trasy ekspresowej pomi�dzy �rod� Wlkp. a Nowym Miastem n. Wart� 
nikt na pytanie czy b�dzie budowana nie jest w stanie odpowiedzie�, poniewa� na chwile 
obecn� s� tylko projekty. Poza tym, pan Wójt informował, �e nieprawd� jest �e 
zainteresowani kupnem ziemi nie s� w stanie wpłaci� wadium, poniewa� przykładem mo�e 
by� ziemia sprzedana w Kl�ce która ostatnio została sprzedana za 100 tys.  

Kolejno Przewodnicz�cy rady, wyraził opinie, i� jego zdaniem nie ma konieczno�ci 
sprzeda�y tak du�ego obszaru ziemi nale��cego do Gminy, poniewa� za jaki� czas okaza� si� 
mo�e �e pieni�dze b�d� o wiele bardziej potrzebne.  

Po zako�czeniu wypowiedzi pana Przewodnicz�cego, pan Wójt zawiadomił �e 
argumenty które usłyszał od radnych przemawiaj� do niego w zwi�zku z powy�szym pan 
Wójt zło�ył wniosek o wycofanie uchwały z porz�dku. Przewodnicz�cy wycofał uchwał� z 
porz�dku obrad, radni nie wyrazili sprzeciwu. 
Ad 17) Interpelacje radnych. 

W zwi�zku z brakiem interpelacji Przewodnicz�cy zaproponował przej�cie do punktu 
kolejnego. 
Ad 18- 19) Sprawy bie��ce. Wolne głosy i wnioski. 
 W punkcie tym Pan Janusz Janicki, Przewodnicz�cy rady odczytał pismo skierowane 
do pana Wójta oraz do Rady, którego autorem jest mieszkaniec Nowego Miasta n. Wart� pan 
Mieczysław Rzepka. Mieszkaniec informował, �e dnia 10 czerwca br. firma melioracyjna 
weszła bez uzgodnienia i poinformowania na  działk� nr 321,  która jest jego własno�ci�. 
Ponadto pan Rzepka uskar�ał si�, �e bez jego zgody zostały wyci�te 3 drzewa jabłoni, 
mieszkaniec informował te�, �e rów został zwi�kszony, jest gł�bszy, niezabezpieczony co 
stanowi niebezpiecze�stwo dla dzieci które znajduj� si� w domu pana Rzepki. Nast�pnie 
Przewodnicz�cy odczytał pismo pana Wójta które stanowi odpowied� na zarzuty pana 
Mieczysława Rzepki. Pan Wójt zawiadomił mieszka�ca, �e przed rozpocz�tymi pracami 
s�siedzi pana Rzepki zostali osobi�cie powiadomieni o zamiarze rozpocz�cia prac, co wi�cej 
pan Wójt wyraził zadowolenie z �yczliwo�ci i wyrozumiało�ci ze strony mieszka�ców, 
jednak�e wyraził zdumienie z formy i tre�ci listu jaki pan Mieczysław Rzepka kieruje do pana 
Wójta.  
Radny Krzysztof Kujawa zwrócił si� z pytaniem, czy rów który był remontowany nale�y do 
gminy, czy spółek wodnych bo według informacji jakie posiada radny na terenie Gminy 
znajduje si� 170 km rowów melioracyjnych, ale  z tego spółki maja 40 km rowów.  
W odpowiedzi pan Wójt zawiadomił radnych i go�ci, i� sprawa jest bardzo skomplikowana, 
poniewa�, prawidłowo pan Wójt powinien wyda� decyzj� administracyjn� i nakaza� panu 
Rzepce doprowadzi� rów do stanu poprzedniego. Pan Wójt tego nie zrobił, gdy� nie chciał 
nara�a� mieszka�ców na tak du�e koszty udro�nienia tego rowu. Pan Wójt dodał, �e nie było 
na polu �adnych zasiewów, a płot który został usuni�ty nale�ał do s�siadów pana Rzepki, 
którzy byli zadowolenie �e wreszcie co� jest robione z rowem.  
Kolejno głos zabrał pan Mieczysław Rzepka który informował, �e chce zaznaczy� i� nie jest 
przeciwnikiem melioracji, wr�cz przeciwnie, powodem dla którego si� tu zjawił jest fakt i� 
nie został powiadomiony o zamiarze remontu a co za tym idzie o tym �e maszyny wjad� na 
jego działk�. Kolejno mieszkaniec uskar�ał si� �e bez jego zgody wyci�to 3 drzewa jabłoni 
oraz po zako�czonych pracach pracownicy nie posprz�tali i pozostawili siatk� ogrodzeniow�. 
Obyła si� burzliwa dyskusja, któr� podsumował radny powiatowy pan Stefan Kominek, radny 
zawiadomił, �e Urz�d Marszałkowski uruchomił program który w 40 % pokrywa roboty 
wykonywane przez Spółki Wodne, dofinansowanie takie otrzymała gmina Nowe Miasto 
poniewa� przez wiele lat na terenie gminy nie były wykonywane �adne remonty rowów. 
Radny powiatowy w imieniu spółek wodnych przeprosił pana Mieczysława Rzepk� za 
nie�cisło�ci, zapewniał �e jabłonki b�d� odkupione oraz teren gdzie rów był remontowany 
b�dzie posprz�tany.  
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Po zako�czeniu wypowiedzi radnego Kominka Przewodnicz�cy podzi�kował radnemu 
za wypowied�. Zako�czył dyskusj� nad poruszon� przez pana Rzepk� spraw� a nast�pnie 
kontynuował punkt wolne głosy i wnioski.  

Radna Zofia K�dziora prosiła o wyrównanie ulicy Słonecznej oraz Kra�cowej w 
miejscowo�ci Boguszyn.  

Radny Feliks Straty�ski prosił radnych powiatowych o usuni�cie konarów drzew oraz 
drzewa które zostały połamane przez wiatr przy drodze prowadz�cej do D�bna.  

Nast�pnie radny Mirosław Ratajczak zwrócił si� do radnych powiatowych o połatanie 
dziur na drodze prowadz�cej do Chromca.  

Radny Julian Janicki zwrócił si� do pana Wójta o wyremontowanie ulicy Kra�cowej w 
kierunku do ulicy Prostej.  
Ad 20) Zamkni�cie sesji. 

W zwi�zku z wyczerpaniem porz�dku obrad Przewodnicz�cy Rady pan Janusz Janicki                      
o godzinie 19:00 zamkn�ł XXIX Sesj� Rady Gminy. 
 
 
 
Protokołowała :      Przewodnicz�cy Rady Gminy 
Referent ds. Rady Gminy 
 
Julita Ciarci�ska- Wachowiak                          /- / Janusz Janicki 

 
 
 
 


